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ACTA 03 CPFFM  

 
 
Data: 06/05/2024 
Lloc: Sala de Juntes Ajuntament 
Hora inici: 19.30 h 
Hora finalització: 21 h 
 

Hi assisteixen: 
 
Presidenta 
Eva Martin 
 
Representació dels balls 
Albert Gutiérrez  
Eduard Sentís  
Joan Mas  
Ricard Vicente  
 
Estudiosos/es de la Festa 
Joana Fort 
Alba Gràcia 
 
Presidenta de la Comissió 
Marta Casterad  
 
 

S’excusen d’assistir-hi: 
 
Representants dels balls 
Josep Clarà  
 
Estudiosos/es de la Festa 
Loreto Baquès 
Àngels Parés 
 
President Comissió sortint 
Agustí Marcet 
 
Representant de la Parròquia 
Esteve Ferrer 
 
Secretari 
Oriol Julià  
 

 
 
Ordre del dia: 
 
1. Aprovació de l'acta anterior 
2. Tancament definitiu dels/les  membres del Consell 
3. Explicacions pendents reunió anterior (Sitges Film Office i ABPS) 
4. Reglament dels Consell (Doc. Adjunt) 
5. Calendari de noves accions 
6. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la reunió: 
 
1.- S’inicia la reunió amb l’aprovació de la reunió de l’acta anterior. 
  

- Joana Fort ha detectat que en algunes ocasions en comptes d’Àngels 
Parés, diu Vinyet Parés. Un cop corregida, queda aprovada per 
unanimitat.  
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2.- Obre la sessió la Presidenta del Consell del Patrimoni Festiu de Festa Major 
(Consell a partir d’ara) i regidora de Tradicions i Festes, Eva Martin, qui explica 
que, finalment, Jordi Bertrán, ha acceptat formar part del Consell com a expert 
extern amb coneixements de folklore i en especial del model Festiu del Penedès 
i Camp de Tarragona. 
 
S’exposa al Consell, la falta de la representació dels grallers, que han mostrat 
certa oposició a formar-hi part. Es consensua esperar i intentar-ho per darrera 
vegada, donat que Marta Casterad té una reunió amb les colles. En cas que no 
es trobi representació, es procedirà a la modificació del Reglament del Consell 
per substituir la representació dels grallers per una persona experta en música 
popular.  
 
Un cop se sàpiga el posicionament definitiu dels grallers, s’elevarà al Ple 
l’aprovació del nou Consell.  
 
3.- Eva Martín explica que ha parlat tant amb el president de l’ABPS, Oleguer 
Font, qui ha entès la situació i s’ha compromès a mantenir informada a la 
regidoria sobre possibles gravacions en el futur. 
 
També va parlar amb el regidor David Martínez, perquè tingui en compte 
properes gravacions relacionades amb la Festa Major.  
 
Alba Gràcia planteja establir un criteri sobre la participació de l’imaginari i els 
balls de Festa Major en anuncis comercials, perquè no és un producte a vendre 
sinó que s’ha de preservar. El debat gira entorn si la festa s’ha de vendre si el 
que es ven és la destinació i no pas la festa en sí, el que potser no tindria 
interès, ja que de per sí està prou massificada.  
 
Joana Fort recorda que els balls de Festa Major no poden sortir al carrer sense 
autorització. El Consell determina establir un criteri sobre les sortides dins i fora 
de Sitges, especialment les que afecten al patrimoni centenari, i les accions 
vinculades a marques.    
 
S’acorda que, d’acord amb la nova constitució del Consell s’enviï un comunicat a 
les colles i  a l’Agrupació de Balls Populars informant sobre qui són els nous 
components i recordar que, aquestes, han d’informar sobre les sortides que 
facin, especificant el punt del protocol on s’especifica.  
 
 
4. El Consell acorda per unanimitat revisar el Reglament del Consell, per esclarir 
alguns conceptes, per incloure un llenguatge més inclusiu i per especificar millor 
que Festa Major respon a les dues celebracions: Sant Bartomeu i Santa Tecla. 
Es planteja també la possibilitat d’incloure alguna frase per vetllar per la paritat, 
concretar sobre el procediment de presentació de candidatures per a l’elecció de 
la representació dels balls i com han de ser les votacions, així com per resoldre 
la manca de participació dels grallers, en cas que no se solucioni.  
 
S’acorda que Ricard Vicente serà la persona qui rebrà totes les propostes de 
modificació de la resta de membres del Consell, per compartir-les a la propera 
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reunió del Consell, el 3 de juny. La resta del Consell es compromet a fer-li arribar 
les propostes abans del 27 de maig.  
 
5.- S’acorda que a la pròxima reunió es revisaran les propostes de modificació 
del Reglament del Consell, es farà la rebuda i posada al dia al nou membre del 
Consell, Jordi Bertrán, i s’iniciarà el debat sobre el criteri a aplicar sobre les 
sortides i torn obert de preguntes. 
 
A l’agost no es trobarà el Consell i les reunions es reprendran al setembre, entre 
Sant Bartomeu i Santa Tecla, a no ser que sigui necessari fer alguna reunió 
extraordinària.  
 
 
Fora de l’ordre del dia: 
 

- Es comunica que la Comissió de Corpus demana que els gegants vells 
de la vila surtin tant per a la vigília com per a la processó. La proposta de 
la Regidoria ha estat que la vigília surtin els nous i per la processó els 
vells. L’Edu Tomàs es basa en criteris històrics per posicionar-se en 
contra de la proposta de la Regidoria. 
 
Ricard Vicente proposa que surtin cada 3 o 5 anys. A diferents membres 
del Consell els hi fa patir la preservació dels gegants per les 10 peces de 
la ballada final. 
 
Es planteja que fins que no s’hagi creat el Consell del Patrimoni Festiu de 
Corpus, és el Consell del Patrimoni Festiu qui decideix sobre l’imaginari.  
 
Eva Martín proposa convidar a la presidència del Corpus de cara al 
setembre, per prendre una decisió conjunta.  
 

- El Consell haurà d’elaborar un informe anual de resum de les seves 
accions. 

 
- Sobre les peticions de balls:  

 
o Alba Gràcia confirma que s’ha desestimat la participació de balls 

per a les festes del Poble Sec. 
 

o Cases Noves també demanarà una colla perquè acompanyi 
comissió i autoritats, després d’ofici. L’any passat van participar 
les Gitanes de l’ABPS i, a més, fan el correfoc amb les colles de 
diables de Sitges.  

 
o Falta saber qui participarà a la festivitat de la Trinitat, el 26 de 

maig.  
 

o Campdàsens demanarà colla. 
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o La regidora explica la petició feta per la Comissió de Festes de 
Rat Penat a Les Botigues de Sitges, perquè els capgrossos 
puguin participar.  

 
 

- Comunica que la Colla Vella de Diables ha participat en una xerrada 
sobre la massificació a la festa, organitzada pels Diables de Sant Pere de 
Ribes, amb la participació de diferents colles i Eva Martin mostra la seva 
preocupació perquè se l’ha convidat per parlar de la situació viscuda al 
Pont dels Ocells, el Sant Bartomeu passat, i de l’agressió sexista que va 
tenir lloc al correfoc de les Cases Noves.  
 

 
Acords: 
 
1r.- Modificar l’acta 2.  
 
2n.- Incloure en la convocatòria de reunions i enviar tota la documentació al Jordi 
Bertrán. 
  
3r- Fer un darrer intent per incorporar al Consell algun representant dels grallers  
i en cas de no aconseguir-ho promoure el canvi del Reglament del Consell. 
 
4t- Enviar un comunicat a les colles i a l’Agrupació de Balls Populars informant 
sobre qui són els nous components i recordar que, aquestes, han d’informar 
sobre les sortides que facin, especificant el punt del protocol on s’especifica. 
 
5è- Fer arribar a Ricard Vicente les propostes de modificació del Reglament del 
Consell, abans del 27 de maig.  
 
6è.- Establir criteris per gestionar de les sortides dels balls, entremesos i 
imatgeria festiva fora de les dates de les festes tradicionals, tant a Sitges com en 
d’altres municipis. 
 
 
 
 
I sense més es tanca la sessió a les 21.30 h 
 
 
Sitges, data signatura 
 
 
 
Secretari 
Oriol Julià Carbonell 
Cap del Servei de Tradicions i Festes 
 

Vist i plau 
Eva Martin Martinez 
Presidenta 
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